

中文社会科学引文索引（CSSCI）扩展版来源期刊

政治思想史

Journal of the History
of Political Thought

天津师范大学 主办

2020季刊
第1期 / 总第41期

目 次

本刊特稿

历史地看待民主 约翰·邓恩 文 李 石 译 (1)

中国政治思想

圣王故事与先秦儒家的政治哲学 孙晓春 王磊宁 (11)

限酒与自治：《尚书》威仪文本的身体政治哲学研究 石 超 (27)

善世不伐，德博而化

——论《周易》中的经纶之道 周圆杉 (44)

“探阅衷情”

——清代中期经世学派与东西文化交通之流变 王 旭 (61)

西方政治思想

生活与思想的深层汇通

——伊拉斯谟“文人共和国”观念探微 邹 博 (87)

卢梭的政治思想

大国共和中的自由与秩序

——卢梭《关于波兰政体的思考》评注.....叶开儒(106)

阿伦特对卢梭道德政治思想的批判.....池伟添(123)

被忽略的内在审议

——为卢梭的审议思想辩护.....王宇环 陈欣欣(140)

罗尔斯对卢梭立法者难题的化解.....潘梦璐(155)

学术评论

自由主义实践对抗自由主义理论

.....丹尼尔·伯恩斯 文 李 丽 译(172)

书 评

论中国近代思想启蒙运动的多样性与阶段性

——评高力克教授“启蒙三书”.....李哲罕(188)

Journal of the History of Political Thought

(Volume 11 Issue 1, March 2020)

CONTENTS

Special Article

- Seeing Democracy Historically **John Dunn** (1)

Chinese Political Thought

- The Story of Holy King and the Confucian Political Philosophy
of Confucian in Pre-Qin Era **Sun Xiaochun Wang Leining** (11)
- Drinking Restriction and Self-Restraint; A Research on the
Philosophy of Body Politics of Weiyi in *Shangshu* **Shi Chao** (27)
- No Felling of the Good World, Evolution of the Virtue
— On the Principle of Governing the Country in *Zhouyi* **Zhou Youshan** (44)
- “Looking for the Foreign Situation”
— The Scholar Class and the Communication between Eastern
and Western Cultures in the Mid-Qing Dynasty **Wang Xu** (61)

Western Political Thought

- Integration of Life and Thought
— Exploring Erasmus’s Republic of Letters **Zou Bo** (87)
- Freedom and Order in a Great Republic
— A Review of Rousseau’s *Consideration on Poland’s Government* **Ye Kairu** (106)
- Hannah Arendt’s Critique of Rousseau’s Moral and
Political Thought **Chi Weitian** (123)
- The Ignored Internal Deliberation
— In Defence of Rousseau’s Theory of Deliberation **Wang Yuhuan Chen Xinxin** (140)
- Rawls’s Resolution of the Dispute on Rousseau’s Legislator
..... **Pan Menglu** (155)

Academic Review

- Liberal Practice v. Liberal Theory **Daniel E. Burns** (172)

Book Review

- On the Diversity and Stages of the Enlightenment in Modern China
— A Book Review on Gao Like’s Three Monographs
of Enlightenment **Li Zhehan** (188)